
Európske mesto športu: na Prešov sa pozrela
zahraničná delegácia
Na tri dni do Prešova zavítala delegácia, ktorá bude posudzovať kandidatúru Prešova na titul Európske mesto
športu. Jej úlohou bolo zmapovať sieť prešovských športovísk a vypočuť si obhajobu mesta ku kandidatúre.
Zaujímali sa aj o možnosti športovania pre najmenších i dôchodcov.Do Prešova zavítala 5-členná delegácia
hodnotiacej komisie neziskovej organizácie ACES Europe, ktorá prestížny titul Európskeho mesta športu
udeľuje. Návštevy sa zúčastnil prezident ACES Europe Gian Francesco Lupatelli z Talianska, generálny
tajomník organizácie Hugo Alonso zo Španielska ako aj ďalší delegáti Lukáš Vorel z Českej republiky, Granit
Rugova z Kosova a Andrea Junger ako členka predstavenstva ACES Europe zastupujúca
Slovensko.Delegácia strávila celý jeden deň obhliadkami najvýznamnejších prešovských športovísk. Zavítali
napríklad na Zimný štadión, do Tatran Handball Arény, no navštívili aj areál Fakulty športu Prešovskej
univerzity či priestory atletického areálu pri ZŠ Šmeralova a mnohé ďalšie. Dôležitou zastávkou hodnotiacej
komisie bola aj rozostavaná Futbal Tatran Aréna, pri ktorej prezident ACES Europe ocenil veľké odhodlanie
mesta túto stavbu dokončiť.Titul Európskeho mesta športu sa udeľuje na základe bodovacieho systému, v
ktorom sa zohľadňujú viaceré kritériá. Hodnotená je športová infraštruktúra v meste, prístup k športoviskám
a športom, pôsobenie športových klubov na mládežníckej aj vrcholovej úrovni, športové podujatia v meste,
zapojenie všetkých vekových kategórií do športu a samotné financovanie športu v meste.Od samotných
členov delegácie zaznelo viacero pozitívnych a povzbudivých slov.“Na Slovensku je vo všeobecnosti šport na
vysokej úrovni. Prešov je športové mesto a má dobrý športový profil. Najviac na nás ale zapôsobili investície
do športu za posledné roky, ale aj tie, ktoré máte naplánované do budúcnosti. Moje pocity o kandidatúre
Prešova sú pozitívne a šance sú vysoké,” uviedol generálny tajomník ACES Europe Hugo Alonso (preložené
z angličtiny).Získanie prestížneho titulu dokáže európskym mestám pomôcť vo viacerých aspektoch. Či už je
to väčšia šanca pri získavaní grantov na šport alebo zvýšenie turistického ruchu a všeobecné uznanie v
zahraničí.“V našom meste Priština sme na získaní titulu tvrdo pracovali a môžem povedať, že nám to do
mesta prinieslo omnoho viac športových aktivít, do našich športových klubov začali prichádzať sponzori a
propagácia športu už nie je iba na národnej ale aj na medzinárodnej úrovni,” uviedol na tlačovom brífingu
delegácie člen hodnotiacej komisie z Kosova Granit Rugova (preložené z angličtiny).Prešovský projekt
Európskeho mesta športu pripravili koordinátori z Oddelenia kultúry, športu a cestovného ruchu mestského
úradu, pričom za úlohu mali pripraviť všetky podklady ku kandidatúre, materiály pre členov komisie, ako aj
sprevádzať zahraničnú návštevu počas jej pobytu v Prešov.Hodnotiaca komisia má teraz dva týždne na to,
aby o kandidatúre Prešova rozhodla a zaslala mestu vyrozumenie.


